



ISSN 1009-9727

CN 46-1064/R

中国热带医学

ZHONG GUO RE DAI YI XUE

2015年9月 第15卷 第9期 Sep 2015 Vol. 15. No.9

CTM

CHINA
TROPICAL MEDICINE

中国科技核心期刊
美国化学文摘社期刊收录
中国核心期刊(遴选)数据库收录
中国生物医学文献数据库来源期刊
中国学术期刊综合评价数据库统计源期刊
《CAJ-CD规范》执行优秀期刊
中文科技期刊数据库全文收录
中国期刊全文数据库收录

ISSN 1009-9727



中华预防医学会系列杂志
SERIAL JOURNAL OF CHINA PREVENTIVE MEDICINE ASSOCIATION

9

2015

中国热带医学

ZHONG GUO RE DAI YI XUE

月刊 2001年创刊 第15卷 第09期 2015年09月18日出版

主 管

国家卫生和计划生育委员会
北京市西城区西直门外南路1号 100044

主 办

中华预防医学会
北京市西城区鼓楼西大街154号 100009
海南省疾病预防控制中心
海南省海口市海府路44号 570203

编 辑

中国热带医学编辑委员会

出 版

中国热带医学杂志社
地址:中国海南省海口市海府路44号
邮政编码:570203
电话:(86)-0898-65377298、65326675、
65316083
传真:(86)-0898-65322196(自动)
电子邮箱:ctmfff@163.com
ctmfff@vip.163.com
网 址:http://www.cntropmed.com

社 长 杜建伟

主 编 杜建伟

副 主 编 王善青、崔宜庆(常务)

编辑部主任 史金端

副 主 任 符式刚

广告经营许可证:琼工商广字121号

印 刷

海南博威印刷有限公司

发 行

国内:中国热带医学杂志社
国外:中国国际图书贸易总公司:发行代
码:80-20

订 购

全国各地邮政局:邮发代号:84-20

定 价

每期15.00元
全年12期共180.00元
中国标准连续出版物号
ISSN 1009-9727
CN 46-1064/R
2015年版权归中国热带医学杂志社所有
(如有印装质量问题请与《中国热带医学》
杂志编辑部联系更换)

目 次

论 著

实验研究

- 胚胎干细胞治疗脊髓损伤的实验研究……………徐进,郑璟,曹玉华,等(1031)
中华按蚊 IRE_{BP1} 基因的表达与氯氰菊酯抗性的相关性初探……………
……………王霄,杜彦,杨磊,等(1037)
尿液标本的双向电泳技术优化……………林伟苗,邱芳华,梁冬艳,等(1040)
人 I 型干扰素受体亚基表达对 IFN- α 抑制 HBV 复制水平的影响……………
……………李多云,邓名贵,郑金鑫,等(1044)
姜黄素对 CsA 诱导的 HK-2 细胞内质网应激的影响……………
……………李莎莎,何敖林,刘其锋,等(1047)
二甲双胍对人肺癌细胞 A549 的增殖和凋亡的影响……………刘晶,魏文青(1050)
葡萄糖对 INS-1 细胞 VNUT 基因表达的影响及机制探讨……………
……………陈立强,王洋洋,梁洁玲,等(1054)

疾病监控

- 广西支睾吸虫病地理和流域分布特点的初步分析……………
……………蒋智华,杨益超,万孝玲,等(1057)
不同肥胖指标对糖尿病风险预测效果比较的性别差异……………
……………郭艳芳,唐瑛,刘峥,等(1062)
云南省曲靖市青年学生艾滋病 KAP 调查……………徐洪吕,保武生,王秀英,等(1066)
运用水质指数法评价深圳市末梢水水质……………刘国红,蓝涛,余淑苑,等(1070)
四川省 2008—2014 年恙虫病发病流行病学特征分析……………
……………陈辉,张丽杰,唐雪峰,等(1074)
深圳市福田区社区中老年人群脑卒中调查……………
……………杨长贵,莫绮华,卢炯堂,等(1077)
淮安市 2013—2014 年耐药肺结核高危人群监测结果分析……………
……………丁守华,邵文荣,万青灵,等(1080)
襄阳市男男性行为人群 HIV 感染状况及影响因素分析……………
……………赵云岩,邱兴庆,崔德勇(1083)
鞍山市 2011—2013 年艾滋病自愿咨询检测情况……………
……………赵文彬,苏秋菊,姜春红(1086)
儋州市适龄儿童白喉、麻疹和乙脑抗体水平监测分析……………
……………冯元贵,梁奕卫,阮发妹,等(1089)
邢台地区中小學生视力低下现状及影响因素分析……………
……………冯自红,徐冉,彭振峰(1092)
马鞍山市育龄妇女麻疹抗体水平调查……………陈海琴,江良梁,方大春,等(1095)

临床研究

广州地区2 450例儿童超声骨密度测定与分析.....张萍萍,杨丽芬,李晓峰,等(1098)

广西四地区高尿酸血症与慢性疾病相关性分析.....陈玉柱,唐振柱,方志峰,等(1102)

乌鲁木齐部分人群正常血清TSH水平与血脂的相关性分析.....郭艳英,玛依努·玉苏甫,张竞,等(1105)

抗dsDNA抗体检测在系统性红斑狼疮中的价值探讨.....代荣琴,王凤玲,刘玉枝,等(1109)

人绒毛膜促性腺激素对解冻胚胎移植妊娠结局的影响.....黄炜,黄元华,徐雯,等(1112)

HIV/HCV共感染对外周血T淋巴细胞亚群及白细胞的影响.....代建霞,贾海英,王玲玲,等(1116)

COX-2对宫颈鳞癌预后影响的临床研究.....张莉华,辛华栋,王春丽,等(1119)

1岁以下婴儿川崎病的临床分析.....蒋伟明(1124)

短篇论著

ABCB1 C3435T 基因多态性与人群缺血性卒中的相关性.....刘晓晗(1127)

血管性血友病因子抗原、D-二聚体在多发骨髓瘤中的意义.....林晓燕,周建锋,张鹏(1129)

慢性HBV感染者T细胞亚群和NK细胞的变化及意义.....高伟,赵晓霞(1132)

东方市1999—2014年麻疹强化免疫前后流行特征分析.....陈清伟,符史典,周志盛(1134)

淮安市690名医学放射工作人员白细胞计数情况分析.....顾晨曦(1137)

TSH、TG检测在甲状腺结节患者术前良恶性预测中的临床应用.....陈刚,庄利东,张薇,等(1139)

环孢素A治疗难治性慢性荨麻疹20例疗效观察.....金广连,钟连生(1141)

金克瘞胶囊浸膏粉对小鼠的急性毒性试验研究.....苏玉严,陈妮,陈玲,等(1144)

手足口病患儿红细胞参数的分析及临床意义.....王晓波,杜潘艳,赵丽梅,等(1146)

琼海市2004—2014年流行性腮腺炎流行病学特征分析.....周兴洋,颜健军,王祚钧,等(1148)

研究进展

巴贝虫病宿主动物和媒介流行病学研究进展.....黄涛华,高子厚,杜春红(1151)

经验交流

荆门市晚期血吸虫病死亡患者分析.....丁嫦娥,丁兆军(1155)

其 它

本刊加入“中国知网(CNKI)”系列数据库的声明.....(1053)

《中国热带医学》欢迎投稿、订阅.....(1073)

文字和标点符号编排规范.....(1101)

《中国热带医学》唯一投稿网站.....(1126)

[期刊基本参数]CN 46-1064/R*2001*m*A4*126*zh+en*p* ¥ 15.00*1500*39*2015-09

本期责任编辑:史金端
英文编辑:崔宜庆,刘雪梅

CHINA TROPICAL MEDICINE

Monthly Established in 2001 Volume 15, Number 09 September, 2015

Responsible Institution

National Health and Family Planning Commission of the
People's Republic of China
No.1 Xizhimenwai Nalu, Xicheng District, Beijing 100044

Sponsors:

- 1.China Preventive Medicine Association
No. 154 Gulouxidajie Street , Xicheng District,Beijing
100009, P. R. China
- 2.Hainan Provincial Center for Disease Control and
Prevention
No.44 Haifulu,Haikou 570203,Hainan,P.R.China

Editing:

Editorial Committee of China Tropical Medicine

Publishing:

China Tropical Medicine Publishing Company Co.Ltd
44 Haifu Road, Haikou, Hainan , P. R. China
Tel: (86)-0898-65377298,65326675, 65316083
Fax:(86)-0898-65322196
E-mail:ctmffff@163.com ctmffff@vip.163.com
website:http://www.entropmed.com

President of Editorial Committee

DU Jian-wei

Editor-in-Chief

DU Jian-wei

Managing Editor-in-Chief

WANG Shan-qing
CUI Yi-qing(Standing)

Chief of Editorial Department

SHI Jin-duan

Printing:

Hainan Bowei Publishing Co.Ltd

Distributor:

Domestic:Haikou Post Office
Overseas:China International Book Trading Corporation
CSSN
ISSN 1009 - 9727
CN 46 - 1064/R

Price:

Domestic:RMB 15.00 per issue
Overseas:\$10.00 per issue
Subscription:Local post office

Mail-order:

Editorial Department of China Tropical Medicine

Editing:

The Editorial Board of China Tropical Medicine

CONTENTS

EXPERIMENTAL STUDY

Experimental study on transplantation of embryonic stem cells in treating spinal cord injury.....XU Jin, ZHENG Jing, CAO Yu-hua, et al. (1031)
Study on the relationship between IRE_{BP1} gene expression and cypermethrin resistance of *Anopheles sinensis* ..WANG Xiao, DU Yan, YANG Lei ,et al. (1037)
Optimization of two-dimensional polyacrylamide gel electrophoresis techniques for treatment of urine sample.....
.....LIN Wei-miao, QIU Fang-hua, LIANG Dong-yan,et al. (1040)
Influence of IFNAR1 expression on the IFN- α mediated inhibition of HBV replication.....LI Duo-yun, DENG Ming-gui, ZHENG Jin-xin,et al. (1044)
Effect of curcumin on endoplasmic reticulum stress of CsA induced-HK-2 cells.....LI Sha-sha, HE Ao-lin, LIU Qi-feng, et al. (1047)
The effect of metformin on proliferation and apoptosis of A549 lung cancer cells.....LIU Jing, WEI Wen-qing (1050)
Effect and mechanism of glucose on the expression of VNUT gene in INS-1 cells.....CHEN Li-qiang, WANG Yang-yang, LIANG Jie-ling, et al. (1054)

DISEASE CONTROL

Preliminary analysis of geographical and basin distribution characteristics of clonorchiasis sinensis in Guangxi.....
.....JIANG Zhi-hua, YANG Yi-chao, WAN Xiao-ling, et al. (1057)
Gender-based comparison of different measures of body indexes in predicting risk of diabetes.....GUO Yan-fang, TANG Ying, LIU Zheng, et al. (1062)
Investigation of knowledge, attitude and practice (KAP) of AIDS among young students in Qujing city, Yunnan province.....
.....XU Hong-lv, BAO Wu-Sheng, WANG Xiu-ying,et al. (1066)
Assessment of tap water quality using drinking water quality index in ShenzhenLIU Guo-hong, LAN Tao, YU Shu-yuan,et al. (1070)
Epidemiological feature of scrub typhus in Sichuan province in 2008-2014.....
.....CHEN Hui, ZHANG Li-jie, TANG Xue-feng,et al. (1074)
Investigation of stroke among community middle-and-senile age population in Futian district of Shenzhen.....
.....YANG Chang-gui, MO Qi-hua , LU Jiong-tang ,et al. (1077)
Surveillance of drug-resistance pulmonary tuberculosis in high-risk group in Huai'an.....DING Shou-hua, SHAO Wen-rong, WAN Qing-ling,et al. (1080)
Analysis of HIV infection and the influencing factors among MSM in Xiangyang...
.....ZHAO Yun-yan,QIU Xing-qing,CUI De-yong(1083)
Results of HIV voluntary counseling and testing in Anshan during 2011-2013...
.....ZHAO Wen-bin, SU Qiu-ju, JIANG Chun-hong(1086)
Analysis of monitoring of diphtheria,measles and Japanese encephalitis antibody levels of school-age children in Danzhou city.....
.....FENG Yuan-gui, LIANG Yi-wei ,RUAN Fa-mei,et al. (1089)

Investigation of status and factors associated with poor eyesight among primary and secondary school students in Xingtai area.....
.....FENG Zi-hong, XU Ran ,PENG Zhen-feng(1092)

Investigation on the level of measles antibody for reproductive women in Ma'anshan city.....
.....CHEN Hai-qin ,JIANG Liang-liang, FANG Da-chun, et al. (1095)

CLINICAL RESEARCH

Analysis of bone mineral density of 2 450 children in Guangzhou city.....ZHANG Ping-ping , YANG Li-fen , LI Xiao-feng ,et al. (1098)

Correlation of hyperuricemia with chronic diseases in four regions in Guangxi.....
.....CHEN Yu-zhu, TANG Zhen-zhu , FANG Zhi-feng , et al. (1102)

The relationship between normal serum TSH level and the serum lipids partial population in Urumqi.....
.....GUO Yan-ying, MAYINU · Yusufu, ZHANG Jing, et al. (1105)

Value of detection of anti-dsDNA antibody in diagnosis of systemic lupus erythematosus.....
.....DAI Rong-qin, WANG Feng-ling, LIU Yu-zhi, et al. (1109)

Effect of human chorionic gonadotropin on thawed embryo transfer pregnancy outcome.....
.....HUANG Wei, HUANG Yuan-hua, XU Wen,et al. (1112)

Impact of HIV / HCV coinfection on peripheral T-lymphocyte subsets and white blood cells.....
.....DAI Jian-xia, JIA Hai-ying,WANG Ling-ling,et al. (1116)

Clinical study on effect of COX-2 in cervical prognosis of squamous cell carcinoma.....
.....ZHANG Li-hua, XIN Hua-dong, WANG Chun-li, et al. (1119)

Clinical analysis of Kawasaki disease in infants under one year old.....JIANG Wei-ming(1124)

SHORT ARTICLE

Correlation of ABCB1 C3435T gene polymorphisms with genetic susceptibility of ischemic stroke in North China.....LIU Xiao-han(1127)

Significance of detection of von Willebrand factor and D-dimer in diagnosis, treatment and prognosis of multiple myeloma.....
.....LIN Xiao-yan, ZHOU Jian-feng, ZHANG Peng (1129)

The changes and clinical significance of expression of T cell subsets and NK cells in chronic HBV patients.....
.....GAO Wei , ZHAO Xiao-xia(1132)

Analysis of epidemic characteristics of measles before and after supplementary immunization in Dongfang from 1999 to 2014.....
.....CHEN Qing-wei , FU Shi-dian, ZHOU Zhi-sheng (1134)

Analysis on the leucocyte counts of 690 medical radiation workers in Huai'an.....GU Chen-xi(1137)

Clinical application of detection of serum TSH and TG in the prediction of benign and malignant thyroid nodules in preoperative patients.....CHEN Gang, ZHUANG Li-dong, ZHANG Wei, et al. (1139)

Clinical efficacy of Cyclosporine A in the treatment of 20 cases with refractory chronic urticaria.....
.....JIN Guang-Lian ,ZHONG Lian-sheng (1141)

Experimental study on acute toxicity of Jinkecuo capsules extract powder on mice.....SU Yu-yan, CHEN Ni,CHEN Ling,et al. (1144)

Analysis and clinical significance of red blood cells parameters in children with severe hand- foot -mouth disease.....
.....WANG Xiao-bo, DU Pan-yan , ZHAO Li-mei,et al. (1146)

Epidemiological characteristic of mumps in Qionghai city in 2004—2014.....
.....ZHOU Xing-yang, YAN Jian-jun, WANG Zuo-jun,et al. (1148)

RESEARCH PROGRESS

Research progress on epidemiology of host animals and vectors of Babesiosis.....HUANG Tao-hua,GAO Zi-hou,DU Chun-hong(1151)

EXPERIENCE EXCHANGE

Investigation of dead schistosomiasis patients at advanced stage in Jingmen city.....DING Chang-e,DING Zhao-jun(1155)

健康生活

1. 戒烟限酒

烟草烟雾中含有4000多种化学物质，其中许多是有毒有害物质。这些物质可随烟草烟雾到达肺泡深部，迅速被人体吸收并危害健康。吸烟和被动吸烟会导致癌症、心血管疾病、呼吸系统疾病等多种疾病。与不吸烟者相比，吸烟者死于肺癌的风险升高了6-13倍，死于膀胱癌的风险高了1倍，死于食管癌的风险升高了3倍，死于冠心病的风险为非吸烟者的2倍，被动吸烟可使患冠心病的风险上升30%。

戒烟越早越好，什么时候戒烟都为时不晚。



2. 低盐饮食



心血管疾病、高脂血症、高血压、肥胖症和癌症等都与摄入高脂肪、高盐食品有关。正常人每天食盐量应控制在6克以内。已患有高血压的人，以4克左右为宜。



海南省疾病预防控制中心 宣